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Aikajana



Aikajana

 

Vastaukset

Tänään 0

Eilen 0

Viimeiset 7 päivää 0

Viimeiset 30 päivää 569

Viimeiset 365 päivää 569



Tykkäsitkö vastata tähän kyselyyn?

 👍 

 👎 



Tykkäsitkö vastata tähän kyselyyn?
Tykkäsitkö vastata tähän kyselyyn? Vastaukset %

👍 35 79.5%

👎 9 20.5%



Taustatietoja

 Minulla on päiväkoti- tai 
kouluikäisiä lapsia 

 Voin tulevaisuudessa olla 
huoltajana päiväkodin tai koulun 

asiakas 

 Haluan ilmaista näkemykseni 
kuntalaisena 

 Haluan ilmaista näkemykseni 
päiväkodin tai koulun 

työntekijänä 



Taustatietoja
Taustatietoja Vastaukset %

Minulla on päiväkoti- tai kouluikäisiä lapsia 338 59.4%

Voin tulevaisuudessa olla huoltajana päiväkodin tai koulun asiakas 45 7.9%

Haluan ilmaista näkemykseni kuntalaisena 124 21.8%

Haluan ilmaista näkemykseni päiväkodin tai koulun työntekijänä 62 10.9%



Asuinpaikkani

 Asun Mikkelin ns. itäisen alueen 
päiväkotien ja koulujen alueella 

 Asun muualla Mikkelin alueella 

 Harkitsen muuttavani Mikkelin 
ns. itäiselle alueelle 

 Asun muulla paikkakunnalla 
kuin Mikkelissä 



Asuinpaikkani
Asuinpaikkani Vastaukset %

Asun Mikkelin ns. itäisen alueen päiväkotien ja koulujen alueella 392 70.5%

Asun muualla Mikkelin alueella 131 23.6%

Harkitsen muuttavani Mikkelin ns. itäiselle alueelle 22 4.0%

Asun muulla paikkakunnalla kuin Mikkelissä 11 2.0%



Päiväkoti ja koulu, yksikön koko

 Laittaisin lapseni mieluummin 
pienehköön yksikköön, vaikka sen 
toimintaympäristö ja palvelutarjooma 
olisi vaatimattomampi.

Laittaisin lapseni mieluummin 
suurempaan yksikköön, jonka 
toimintaympäristö ja palvelutarjooma 
olisi monipuolisempi. 



Päiväkoti ja koulu, yksikön koko
Päiväkoti ja koulu, yksikön koko Vastaukset %

Laittaisin lapseni mieluummin pienehköön yksikköön, vaikka sen toimintaympäristö ja palvelutarjooma olisi vaatimattomampi. 447 82.0%

Laittaisin lapseni mieluummin suurempaan yksikköön, jonka toimintaympäristö ja palvelutarjooma olisi monipuolisempi. 98 18.0%



Tärkeämpi kriteeri päiväkodin valinnassa on?

 

  

 Lyhyt etäisyys kodista 
päiväkotiin. 

 Päiväkodin (uudisrakennus) 
luomat laajemmat toiminnalliset 

mahdollisuudet. 

 



Tärkeämpi kriteeri päiväkodin valinnassa on?

Tärkeämpi kriteeri päiväkodin valinnassa on? Vastaukset %

Lyhyt etäisyys kodista päiväkotiin. 427 79.1%

Päiväkodin (uudisrakennus) luomat laajemmat toiminnalliset mahdollisuudet. 113 20.9%



Millä perusteella voisit harkita kuljettavasi lasta päiväkotiin pidemmän matkan?

 Jos yksikkö olisi rakennuksena uusi ja 
se tarjoaisi toimintaympäristönä 
enemmän mahdollisuuksia. 

 Jos sen sisällöllinen tarjooma (esim. 
liikunta-, musiikki-, kieli-, 
tiedepainotteisuus) vastaisi perheeni 
tärkeänä pitämään 
harrastuneisuuteen.

Riippumatta rakennetusta 
ympäristöstä tai sisällöllisestä 
tarjoomasta valitsisin lapselleni kotiani 
lähimpänä sijaitsevan päiväkodin. 



Millä perusteella voisit harkita kuljettavasi lasta päiväkotiin pidemmän matkan?

Millä perusteella voisit harkita kuljettavasi lasta päiväkotiin pidemmän matkan? Vastaukset %

Jos yksikkö olisi rakennuksena uusi ja se tarjoaisi toimintaympäristönä enemmän mahdollisuuksia. 123 23.1%

Jos sen sisällöllinen tarjooma (esim. liikunta-, musiikki-, kieli-, tiedepainotteisuus) vastaisi perheeni tärkeänä pitämään 
harrastuneisuuteen.

105 19.7%

Riippumatta rakennetusta ympäristöstä tai sisällöllisestä tarjoomasta valitsisin lapselleni kotiani lähimpänä sijaitsevan päiväkodin. 305 57.2%



Tärkeämpi kriteeri koulun valinnassa on?

 Lyhyt etäisyys kodista kouluun. 

 Koulun (uudisrakennus) luomat 
laajemmat toiminnalliset 

mahdollisuudet. 



Tärkeämpi kriteeri koulun valinnassa on?

Tärkeämpi kriteeri koulun valinnassa on? Vastaukset %

Lyhyt etäisyys kodista kouluun. 445 83.2%

Koulun (uudisrakennus) luomat laajemmat toiminnalliset mahdollisuudet. 90 16.8%



Millä perusteella voisit harkita kuljettavasi lasta kouluun pidemmän matkan?

 Jos yksikkö olisi rakennuksena 
uusi ja se tarjoaisi 
toimintaympäristönä enemmän 
mahdollisuuksia. 

 Jos sen sisällöllinen tarjooma 
(esim. liikunta- tai 
musiikkipainotteisuus) vastaisi 
perheeni tärkeänä pitämään 
harrastuneisuuteen 

 Lapseni menisi kaupungin 
osoittamaan lähikouluun 
(järjestetään koulukuljetus, jos 
koulukuljetuskriteerit täyttyvät). 



Millä perusteella voisit harkita kuljettavasi lasta kouluun pidemmän matkan?

Millä perusteella voisit harkita kuljettavasi lasta kouluun pidemmän matkan? Vastaukset %

Jos yksikkö olisi rakennuksena uusi ja se tarjoaisi toimintaympäristönä enemmän mahdollisuuksia. 82 15.8%

Jos sen sisällöllinen tarjooma (esim. liikunta- tai musiikkipainotteisuus) vastaisi perheeni tärkeänä pitämään harrastuneisuuteen 120 23.2%

Lapseni menisi kaupungin osoittamaan lähikouluun (järjestetään koulukuljetus, jos koulukuljetuskriteerit täyttyvät). 316 61.0%



Kulkeminen päiväkotiin

 Lapseni kulkisi (huoltajan 
saattamana) ensisijaisesti 

joukkoliikenteellä. 

 Lapseni kulkisi (huoltajan 
saattamana) ensisijaisesti 

kävellen. 

 Lapseni kulkisi ensisijaisesti 
huoltajan kyyditsemänä. 



Kulkeminen päiväkotiin
Kulkeminen päiväkotiin Vastaukset %

Lapseni kulkisi (huoltajan saattamana) ensisijaisesti joukkoliikenteellä. 24 4.6%

Lapseni kulkisi (huoltajan saattamana) ensisijaisesti kävellen. 214 41.1%

Lapseni kulkisi ensisijaisesti huoltajan kyyditsemänä. 283 54.3%



Kulkeminen kouluun

 Lapseni kulkisi ensisijaisesti 
joukkoliikenteellä. 

 Lapseni kulkisi ensisijaisesti 
kävellen/pyöräillen. 

 Lapseni kulkisi ensisijaisesti 
huoltajan kyyditsemänä. 



Kulkeminen kouluun
Kulkeminen kouluun Vastaukset %

Lapseni kulkisi ensisijaisesti joukkoliikenteellä. 111 21.3%

Lapseni kulkisi ensisijaisesti kävellen/pyöräillen. 384 73.7%

Lapseni kulkisi ensisijaisesti huoltajan kyyditsemänä. 26 5.0%



Valitsisitko kunnallisen vai yksityisen päiväkodin?

 Laittaisin lapseni mieluummin 
kunnalliseen päiväkotiin. 

 Laittaisin lapseni mieluummin 
yksityiseen päiväkotiin. 

 Laittaisin lapseni päiväkotiin 
(kunnallinen tai yksityinen), joka 

sijaitsee lähinnä kotiamme 

 Päiväkodin palveluntuottajalla 
ei ole minulle merkitystä. 



Valitsisitko kunnallisen vai yksityisen päiväkodin?

 

Valitsisitko kunnallisen vai yksityisen päiväkodin? Vastaukset %

Laittaisin lapseni mieluummin kunnalliseen päiväkotiin. 175 33.7%

Laittaisin lapseni mieluummin yksityiseen päiväkotiin. 50 9.6%

Laittaisin lapseni päiväkotiin (kunnallinen tai yksityinen), joka sijaitsee lähinnä kotiamme 190 36.5%

Päiväkodin palveluntuottajalla ei ole minulle merkitystä. 105 20.2%



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

 

Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

https://www.kuntaliitto.fi/tiedotteet/2024/kunnat-haastavassa-tilanteessa-kun-perusopetuksessa-olevien-lasten-maara-vahenee. 
Länsi-Savo 14.2.2024: V. 2014 maakunnassa syntyi 1120 lasta, mikä on tasan 400 enemmän kuin viime vuonna. Mikkelissä viime v. 
syntyi 339 lasta, 6 vähemmän kuin v. 2022.

Mielestäni taloudellisestikin järkevämpää on pitää kunnossa rakennuksia, eikä rakentaa uutta. Pienemmät koulut toimivat 
muutenkin paremmin. Lähipalvelut ovat ihmisille tärkeitä. On turvallisempaa pitää koulu kävelymatkan päässä verrattuna vaikka 
bussimatkaan monen kilometrin päähän.

Uusi koulu on rakennettava Peitsarin koulun paikalle. Lapset voisivat jatkaa nykyisissä kouluissaan rakentamisen ajan. Itäinen alue 
tarvitsee oman alakoulun, koulua ei missään nimessä saa siirtää keskustaan.

Jos uusi itäinen aluekoulu rakennetaan, tulee pitää kiinni jo kerran tehdystä päätöksestä ja rakentaa se entisen Peitsarin koulun 
paikalle, ja lopettaa Lähemäen asukkaiden piinaaminen paikan arpomisella. Koulun myötä lisääntyvä liikenne ei mahdu Lähemäelle, 
Peitsarin puoli on logistisesti järkevämpi

Pienille lapsille tärkeintä eivät ole uudet seinät eikä monipuolinen palveluntarjonta vaan luonnonläheisyys, tutut kaverit ja pienet 
ryhmät. Koulun läheisyys ikäsopivasti luo hyvän liikunnallisen polun eli meiltä Savisillasta ovat lapset aina kävelleet ja pyöräilleet 
kouluun sopivan matkan.

Se, että itäisen alueen lapset laitettaisiin esim. Lyseolle remontoitavaan alakouluun on kammottava ajatus. Itäinen alue on 
lapsirikasta aluetta ja se tarvitsee oman lähikoulun. Mikkelissä on viime vuosina tehty lukuisia asukasviihtyvyyttä vähentäviä 
päätöksiä, toivottavasti tästä ei tule yksi lisää



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

 

Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

Lapsi joutuu kulkemaan kouluun itsenäisesti kun huoltajat ovat töissä. Tällöin lyhyt ja turvallinen koulumatka on ensiarvoisen 
tärkeä pienelle koululaiselle. Pienet ja lähellä olevat koulut ja päiväkodit luovat yhteisöllisyyttä ja turvaa lapsille ja perheille. 
Muistakaa kenelle palveluja tuotetaan!

Turvallinen ja lyhyt koulumatka on ensiarvoisen tärkeää pienelle koululaiselle, toivon, että tämä huomioidaan päätöksenteossa. 
Pienen lapsen päiväkotipäivä voi olla pitkä. Toivoisin, että sitä ei pidennettäisi pitkillä matkoilla päiväkotiin, pieni lähipäiväkoti tuo 
turvaa niin lapselle kuin perheell

Launialan koulu on sisäilmaongelmaton, pieni, intiimi koulu, jossa lapsen on turvallista olla tuttujen aikuisten kanssa ja pienessä 
ryhmässä. Kannatan ehdottomasti pieniä ryhmäkokoja koululuokissa.

Huomioittehan Launialaan tulossa olevan uuden omakotialueen, johon varmasti tulisi lapsiperheitä. Pieni Launialan koulu hyvine 
liikuntamahdolllisuuksineen on ollut todella hyvä. Isommissa yksiköissä lasten häiriökäyttäytyminen kasvaa ja taudit leviävät 
helpommin.

Launialan koulu on sisäilmaongelmaton, pieni ja intiimi koulu, jossa aikuiset tuntevat lapset. Kannatan ehdottomasti pieniä 
ryhmäkokoja.

Lääninarkkitehti Eero Jokilehdon funktionaalista tyylisuuntaa edustava, vuonna 1949 valmistunut, Lähemäen lastentalo (Lähemäen 
päiväkoti) on säilytettävä käytössä. Lastentalo Michael Schilkinin Nuori polvi (1950)seinäreliefineen on maakunnallisesti arvokas 
kulttuuri- ja rakennushistoriallinen kohde.



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

 

Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

Pienet lähikoulut on rikkaus lapsen koulupolulla. Luonnon läheisyys ja pienet ryhmät antaa paljon enemmän lapsen hyvinvoinnille, 
kun isot massakoulut keskustassa.

Olisin valmis kuljettamaan lapseni päiväkotiin tai kouluun, vaikka se olisi hieman kauempana jos yksikkö olisi pieni ja toimiva sekä 
ryhmäkoot pieniä. Rakennuksen ei tarvitse olla uusi, mutta terve. Pihalla ei tarvitse olla uusia 'laitteita' vaan tilaa liikkua ja ympäristö 
luonnonläheinen.

Äärettömän tärkeää saada terveellinen, turvallinen ja moderni koulu itäisen alueen lapsille. Lapset ovat kulkeneet nyt busseilla 
ensin peitsarin/paukkulan kouluun ja nyt Lähemäen kouluun. Missään vaiheessa koulumatka ei ole ollut turvallinen ja matka on 
myös ollut pitkä (Tupalasta).

Rämälän koulu pidettävä käytössä, ei suuria ongelmia ja erittäin hyvä koulutus paikka pienemmille lapsille (alakoulu).

Pienessä ja vanhemmassakin toimintaympäristössä voidaan toteuttaa laadukasta varhaiskasvatusta! Uudet jätti päiväkodit eivät ole 
pitkällä tähtäimellä hyviä lapsen kehityksen kannalta!!

Kysely ei ota huomioon palvelua. Valintakriteeri ollut päiväkodissa sen saama arvostus. Ja tällöin palvelut samassa rakennuksessa. 
Koulun suhteen voi lasta viedä/kulkea julkisilla.

Tutkimuksen mukaan pienet yksiköt ovat lapsen ja hänen kehityksensä kannalta parhaita



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

 

Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

Uusi itäisen alueen koulu ja päiväkoti tulee sijoittaa Peitsarin vanhan koulun paikalle, tästähän on kertaalleen jo tehty päätöskin. 
Lähemäkeen verrattuna sinne on helppo järjestää liikenneyhteydet. Jättäkää jo viimein Lähemäki ja sen asukkaat rauhaan!

Nyt ottakaa kerrankin järki käteen ja tehkää päätöksiä, jotka EDISTÄVÄT perheiden hyvinvointia ja helpottaa elämää. Kaikkia kouluja 
ei kannata yhdistäö, vaan pienemmätkin yksiköt voivat tarjota hyviä mahdollisuuksia. Ja mitä ikinä teettekin päätöksiä, niin niiden 
on perustuttava FAKTOIHIN! Riihelä

Rämälässä ehdottomasti säästettävä koulu. Välimatkat kaupunkiin monille kohtuuttoman pitkät. Ja koulu palvelee isoa aluetta 
Pieksämäen suuntaan. Lisäksi koulu on tärkeä myös koko koulupiirin alueella. Tarjoaa tiloja iltakäyttäjille ja lasten nuorten 
kenttäpeleihin myös vapaa-ajalla.

Tehkää uusi koulu Peitsariin.

Myös itäisen alueen lapset ansaitsevat nykyaikaiset ja toimivat tilat päivähoidolle ja koulunkäynnille. Monet nykyisistä tiloista ovat 
käyttöikänsä päässä, eikä vanhasta saa uutta remontoimallakaan.

Kunnon saneeraus nykyiseen Lähemäen kouluun niin kattaa kaikki itäisen alueen koulutarpeet

Rämälän koulua ei saa lakkauttaa. Pienessä yksikössä on paljon hyötyä isoon verrattuna. Lisäksi säästöt laskelmissa ei ole 
todenmukaisia. Haja-asutus alueen lapset kärsivät pidentyneistä päivistä aikaiseen kulkevan kuljetuksen takia,kunhan lakiraja ajan 
alle pysytään,on enemmän sääntö kuin poikkeus.



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

 

Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

Päiväkoti-ikäisille ja parilla ensimmäisellä luokalla, lapselle paras ja turvallisin kasvu-, kehitys- sekä oppimisympäristö on pieni 
yksikkö/luokka. Pitkä matka päiväkotiin/kouluun voi aiheuttaa perheille suuria vaikeuksia, jos perheellä ei ole varaa kahteen autoon 
tai joukkoliikenne ei toimi.

Hölmö kysely! Vastasin työntekijänä ja piti silti vastata, miten kuljettaisin lastani ja millaiseen päiväkotiin/kouluun. Näkyy läpi, että 
päätös isoista yksiköistä, joissa on "laajempi tarjooma", on jo tehty. Paljonko kyselyn tekijälle maksettiin, kun on näin kömpelö 
kysely? Hukkaan menivät rahat!!!

Tikanpellon päiväkoti ja lähemäen koulu sijaitsevat rauhallisilla paikoilla pientalovaltaisilla asuinalueilla ja ovat olleet jo 
vuosikymmeniä toimivia osia naapurustoissaan. Rakennukset kannattaisi peruskorjata ja tarvittaessa laajentaa.

Olen huolissani nykyisestä suuntauksesta rakentaa aina vain isompia yksikköjä. Lapsille ja nuorille on tarjottava riittävä tuki ja 
rauhallinen oppimisympäristö pienemmissä yksiköissä. Jos nykyinen suuntaus jatkuu olen valmis muuttamaan toiselle 
paikkakunnalle josta löytyy pienemmät yksiköt.

Kysely on puolueellinen siinä luodaan kuva että uusi ja iso yksikkö on mukamas parempi. Laittaisin lapseni paljon mielummin 
sellaiseen paikkaan missä olisi luonto lähellä. Enkä mihinkään betoni viidakkoon. Lapsen mielikuvitus pääsee paremmin esille 
luonnossa ja pääsee tutkimaan luonnon ihmeitä.

Päätökset ja päättämättä jättämiset kouluista, päiväkodeista ja muista palveluista vaikuttavat alueen houkuttavuuteen. Jos aluetta 
ei kehitetä kun väestöennuste näyttää vähenevää lasten määrää, niin lasten määrä vain vähenee. Hyvät palvelut houkuttelevat ja 
alueelle tulisi ennustetta enemmän lapsia.



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

 

Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

Miksi päiväkoti Omppu on aina kunnanisien/äitien hampaissa? Päiväkoti jonka rakennukset ovat luonnon keskellä, eläimien 
läheisyydessä(lampaat), viikottain käynti rahulantalolla isossa salissa liikkumassa, luonnossa liikkuminen, maalaisympäristö, 
hoitajat ei vaihdu. Isäntä huolehtii rakennuksesta????

Mediassa esitetty eri vaihtoehtoja, kannatetaan vaihtoehtoa jossa mm.Rämälän koulu säilyy, ei heti lakkauteta kaikkia yksiköitä ja 
laiteta pieniä koululaisia isoon yksikköön. Miten isossa yksikössä saadaan mm.kiusaaminen ja päihteet kuriin,pienemmät oppilaat 
saavat vaarallisia vaikutteita heti aluss

Itäisellä alueella on pienellä alueella useita kouluja ja vakan yksiköitä, jotka kaikki ovat huonokuntoisia ja epäkäytännöllisiä. Parempi 
vaihtoehto olisi 1-2 uutta yksikköä, joissa tilat ovat kunnossa ja sopivat koulun ja päiväkodin käyttöön. Koulun ja päiväkodin voi 
hyvin sijoittaa samaan taloon.

On täyttä hulluutta suunnitella tässä kohtaa uutta koulua itäiselle alueelle. Lapsimäärä on vähentymässä rajusti seuraavan 
kymmenen vuoden aikana. Launialan asuinalueen tilanteesta ei myöskään ole täyttä varmuutta, mihin suuntaan kehittyy. Olisiko 
syytä ottaa vielä aikalisä esim. viisi vuotta?

Itäisen alueen palvelut on huomattavasti huonommat kuin Rantakylän ja eteläisen alueen. Nyt on korkea aika panostaa myös 
itäisen alueen palveluverkkoon. Ei samassa kaupungissa voi olla näin räikeää epätasa-arvoa koulujen ja päiväkotien sekä muiden 
palveluiden tarjonnassa.



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

 

Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

Itäistä suurta koulua ei tarvita mutta jos se päätetään tehdä niin se tehdään Lähemäen koulun paikalle. Vanhasta säästetään kaikki 
toimiva osa ja uutta tehdään sen verran kuin tarvitaan. Ei mitään luxusta niin kuin Urpolan koulu. Matalarakennus, mahtuu kun 
ottaa koulun ja kentän välin käyttöön.

Itäiselle alueelle rakennettava uusi, tarpeeksi suuri päiväkoti. Kaikissa nykyisissä sisäilmassa sanomista. Launialan koulu 
säilytettävä.

Tulevaisuudessa olisi tärkeää pitää pienemmät luokka koot, päiväkotiryhmä koot jotta lapset saavat yksilöllistä tukea kasvuun ja 
kehitykseen. Sitä kautta aikuisilla on paremmat varhaisen puuttumisen keinot kasvatukseen. Uskon että tämä vähentäisi 
huomattavasti syrjäytymistä ja häiriökäyttäytymistä

Ottakaa järkikäteen.. Mikään rakennus ei mene huonoon kuntoon jos niistä pidetään huolta. Koulut päiväkodit rapistuu Mikkelissä 
kun ei niistä ei pidet huolta .. Hoitakaa tämä ensin kuntoon. Ja se joka ihannoi jostain jättikouluista/päiväkodeista. Heittäkää se 
nopeesti pellolle.

Monipuolisen, toiminnallisen oppimisympäristön suunnitteleminen opetusta toteuttavan kasvatushenkilöstön kanssa on mielestäni 
välimatkaa tärkeämpi kriteeri. Tilojen tulee olla terveysturvalliset ja sekä lapsille että opetusta ja kasvatusta toteuttavalle 
henkilöstölle hyvinvointia tukevat.

Toivon, ettei rakenneta vain yhtä isoa vaan muutama pienempi yksikkö



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

 

Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

Kahden päiväkoti-ikäisen ja tulevan koululaisen äitinä minulle tärkeitä asioita ovat: turvallinen ja sopivan lyhyt koulutie, 
sisäilmaltaan terveet rakennukset sekä riittävän isot ja monipuoliset tilat (mahdollisuus myös pienryhmätoimintaan, 
mahdollisimman vähäinen melu).

Toivottavasti tämä vaikuttaa johonkin! Ryhmis Ompun lopettaminen ei tuota minkäänlaista järkevää säästöä itäiselle alueelle. 
Enemmän se lisää perheiden pahoinvointia ja lasten kuljetusmatkojen pituus kasvaa. Huoltovarmuus heikkenee, kun 
maatalousyrittäjät joutuvat kuljettamaan hoitoon kaupunkiin.

Ei enää yhtään iso mammuttikoulua/päiväkotia. Nykyajan lapsilla on liikaa käytösongelmia muutenkin. He ei tarvitse hienoja 
virikkeita ja mahdollisuuksia päiväkodeissa ja kouluissa, he tarvitsevat rakkautta ja rajoja pienissä yksiköissä..ja opettajat saisi tehdä 
työtänsä eikä olla poliisina! Herätkää

Tuppuralan alue tarvitsee ehdottomasti kunnallisen lähipäiväkodin.

Säästäkää pienet koulut joissa lapsilla taatusti turvallinen ja valvottu oppimisympäristö,Rämälässäkin kaikki tuntevat kaikki mikä 
lisää vanhempien ja lasten turvallisuuden tunnetta ja koulun henkilökunnalla on aikaa lapsille!

Tämän kyselyn kysymysten vaihtoehdot oli laadittu huonosti. Selkeä vastakkain asettelu "uuden modernin" ja "lähimmän" välillä. 
Muutkin asiat ratkaisee, kuten esim. ryhmäkoot.

N
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Itäinen puoli kaupungista on pidettävä houkuttelevana asuinalueena ja kaupungin kehityksessä mukana. Nopeat päätökset 
päiväkotien/koulujen ratkaisuista tarvitaan asukkaiden ja muuttoa ajattelevien takia. Läntiset koulut/päiväkodit täynnä,itään 
kehitystä ja päätöksiä=&gt;asukkaat jakautuvat tasaisemmin.

Lapsenlapseni,tulevat koululaiset asuvat lähellä Launialan koulua,haluan sen säilyvän,lähikoulu😍

Itäinen alue on jätetty täysin sivuun viime vuosien aikana palveluiden kehittämisestä, tuntuu kuin muut alueet olisi tärkeämpiä.

Itäisellä alueella pitää ehdottomasti olla sekä päiväkoti että koulu. Alueella asuu paljon lapsiperheitä jotka tarvitsevat palveluja..

Arvostan pienempiä yksiköitä kuin satojen oppilaiden/ lasten koulua/päiväkotia.

Toivottavasti Launialan koulu säilyy,tarvittaessa vaikka korjauksen kautta.Liikenteellisesti hyvä paikka tulla eri suunnista.Missään 
muussa koulussa ei ole vastaavia alueita ulkoliikuntaan,luontoon,uimiseen jne.

Muistakaa nyt hyvät ihmiset että näillä päätöksillä joko pidetään tai karkoitetaan loputkin lapsiperheet Mikkelistä!
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Toivon, että itäisen alueen koulua aletaan pikku hiljaa rakentaa. Täällä koulut ovat todella vanhoja ja ovat tulleet tiensä päähän. 
Tasapuolista kohteöua riippumatta siitä.missä.päin Mikkeliä asut. Meidän kuopus lähtee kouluun ja alkuperäisen suunnitelman 
mukaan hänen piti päästä aloittamaan uudessa

Itäinen alue on yksi Mikkelin lapsirikkaimmista ja sinne on järkevää tehdä yksi uusi toimiva koulu. Hyvä koulu pitää alueen 
vetovoimaisena ja houkuttaa myös uusia lapsiperheitä. Huonoin ja kallein vaihtoehto olisi siirtää lapset lyseoon.

Pienet yksiköt huomattavasti turvallisempia. Tästä on omakohtaista kokemusta (Huusharjun pk vs Omppu). Kunnallisia palveluita 
tulee olla myös kauempana keskustasta, eli Omppu Rahulassa tulee säilyttää. Pienemmät yksilöt olisi myös vetovoimatekijä, mikä 
houkuttelisi uusia lapsiperheitä Mikkeliin.

Alakouluikäisen lapsen vanhempana mielestäni huonoin vaihtoehto olisi se, että lapseni joutuisi vaihtamaan koulusta toiseen 
kolmen vuoden välein. (Suunnitelma, jossa luokat 1-3 Lähemäellä, 4-6 Lyseolla ja yläkoulu nykyisen lukion tiloissa.) Yläkoulu saisi 
pysyä Lyseolla.

Päiväkoti ja peruskoulu tarjoavat jo nyt riittävän monipuolisesti virikkeitä, kunhan aikuisilla on aikaa kohdata lapset. Kotia lähellä 
olevat pienet yksiköt tukevat lapsia sosiaalisten suhteiden muodostamisessa ja mahdollistavat lapsille itsenäisemmän liikkumisen.

Hiukan johdattelevan oloisia kysymyksiä..
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Koulun aloitus on meillä ajankohtainen 3 vuoden päästä ja toivoisin kaupungin tekevän nyt pitävät suunnitelmat itäisenalueen 
koulun suunnittelusta. On mielestäni epäreilua että itäisen alueen lapsiperheet elävät epätietoisuudessa koulujen tulevaisuudesta 
ja eteläisen alueen nauttii uudesta saimaanp

Tehkää hyvä ja toiminnallinen päiväkoti ja koulu Peitsariin missä lapset saavat perusarvot aikuistumiseen.

Kun tupalaan 2011 muutettiin oli täällä lähikoulu peitsarissa. Lähemeän koulu on hyvä mutta yhtään pidempään matkaan emme 
lapsiamme halua kulkemaan. Lähemäen lastentalo on ihana paikka. Harmillisesti meillä on enää esikouluvuosi siellä jäljellä.

Launialan koulu ei sovellu sijainniltaan eikä tiloiltaan päiväkotikäyttöön

Ei isoja päiväkotia tai kouluja. Se ei palvele ketään, pöpöt liikkuu kahta kauheammin ja yksilöllinen tuki ihan erilaista kuin ei ole isoja 
päiväkotia/kouluja, siellä kärsii nämä asiat

eniten koko päivähoitopaikkaan vaikuttaa vuorovaikutus vanhempien lapsien hoitohenkilökunnan ja lähiesihenkilön kanssa, 
mitkään hienot puitteet ei tee toimivaa ja parasta yksikköä, myös henkilöstön saatavuus ja pysyvyys pitää hoitaa työnantajan 
taholta, suuret yksiköt ei oo parempia vaikka ovat täy

Mikkelissä on yksi yläkoulu liikaa. Ikäluokat pienenevät. Aineenopetuksen yksikkönä yläkoulu on toiminnallisesti ja taloudellisesti 
elinvoimaisempi riittävän suurena. Lyseon yläkoulun oppilaat tulee oppilasalueita muuttamalla sijoittaa tasaisesti muihin 
yhtenäiskouluihin. Lukio kampukselle.
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Älkää nyt kaikkia paikkoja sulkeko. Miten uudet perheet tai toisen lapsen suunnittelit ajattelevat kun kaikki keskitetään ja matkaa 
kertyy. Jos vielä lapset eri paikoissa, niin miten vanhemmat hoitavat kyydit? Jos 2 lk joutuu kävelemään 3 km joka päivä itsekseen ja 
muut lapset päälle. Ei ihme jos va

Omppu on ollut aivan loistava kaikille minun lapsilleni.

En näe isoa koulua hyvänä ratkaisuna ajatellen lasten kokonaisvaltaista hyvinvointia niin koulussa kuin päiväkodissa. Myöskään 
inkluusioluokat eivät palvele toivotulla tavalla, koska erityislasten tuentarpeisiin ei pystytä vastaamaan niin kuin niihin kuuluisi. 
Resurssit huononee koko ajan.

Rakentakaa uusi koulu.

Päiväkoti omalla kylällä on yksi vetonaula lapsiperheille.Pienempi yksikkö myös lapselle parempi.

Tehkää hyviä päätöksiä:)

Tärkeintä on että ryhmäkoot pysyvät pienenä, sekä koulu on mahdollisimman lähellä. Mitä pidemmät koulumatkat lapsilla on sitä 
enemmän se vaikuttaa oppimistuloksiin. Iso ei ole aina parasta! Ja onhan Mikkelissä jo nyt uudehko koulurakennus, joka on tyhjä 
Ihastjärvellä. Miksi sinne ei saa kuljetuksia?
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Asumme Mikkelin ja Juvan rajalla, nyt ala-asteikäinen lapsi kulkee lähikouluun Sairilaan reilun 12km. Tällä hetkellä koulukyydit 
sujuvat mainiosti. Huolettaa, pidentyvätkö odotus-ja matkustusajat lapsilla mikäli lähikoulu siirtyy kauemmaksi.

Isoissa halpahalleissa ei ole kuin huonoja puolia kasvatuksellisia tavoitteita ja lasten hyvinvointia ajatellen.

Ehdottomasti pitää olla hajautettu verkosto päiväkotien ja koulujen osalta. Kukaan ei voi keskittyä suuressa sirkuslaumassa. 
Menkää itse kokeilemaan työntekoa avokonttoriin.

Kannatan pieniä yksikköjä, jossa lapsella vähemmän haltuun otettavia asioita ja ihmisiä sekä lyhyt matka kotoa. Onko joku tutkimus 
joka osoittaisi isot yksiköt paremmaksi lapsen kasvun ja kehityksen kannalta? Säästöt ei saisi tulla lasten kustannuksella.

Vanhoja rakennuksia ei kannata peruskorjata, riski epäonnistumiseen on liian duuri ja vanhat rakennuksiin uusien 
rakentamismääräysten soveltaminen on lähes mahdotonta.

Moni lapsi hyötyy pienestä ryhmästä, rauhallisemmasta ympäristöstä. Lapsi voi paremmin ja tämä tuo myös rahallista säästöä 
myöhemmin. Tämän päivän varhaiskasvatus tuntuu olevan tänä päivänä enemmän lapsisäilö. Laadukkuus on kaukana siitä kun 
työntekijät joutuu tiukille huolehtiessaan isoista ryhmist



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

 

Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun

Mikkelin viimeaikaiset päätökset pienten koulujen ja päiväkotien lakkauttamisesta eivät edistä kaupungin vetovoimaa. Näiden 
ratkaisuiden takia perheemme harkitsee muuttoa lähikuntiin ennen kuin lapsemme ovat kouluikäisiä. Pienet yksiköt tulisi säilyttää, 
ne ovat vetovoimatekijä.

Jos pienemmät kohteet ovat vielä kunnossa eikä vaadi suuria muutoksia (esim Rouhialan koulu), olisiko järkevää pitää palvelu 
toiminnassa ja siirtää se toiseen kohteeseen vasta sitten kun lasten määrä oikeasti laskee. Lapsiperheiden muuttamista Mikkeliin ei 
auta lähipalveluiden siirto jättiyksiköihin

En halua laittaa lapsiani isoon kouluun missä luokkakoot kasvavat ja koulumatka pitenee. Enemmän apua tarvitsevat lapset jäävät 
taka-alalle ja oppiminen vaikeutuu. Toivon, että Launialan koulu pysyy toiminnassa jatkossakin!

Pienemmät yksiköt ovat lapsille vähemmän kuormittavia, ammattilaiset pystyvät paremmin kohtaamaan lapset yksilöinä, huomiona 
myös ruokailutilanteet pienemmissä yksiköissä tarjoavat kiireettömyyttä ja mahdollisuuden levolle (isoissa kouluissa mm. hyvin 
kiireaikautulut ruokailulle, meluisat tilat),

Voiko isoissa yksiköissä syntyä yhteisöllisyyttä, pitkiä ystävyyssuhteita? Miten kiusaaminen puututaan isoissa yksiköissä, onko 
helppompaa vai vaikeampaa?

Tuolla päiväkodin valintavaihtoehdoissa ei oikeastaan ollut minulle sopivaa vaihtoehtoa eli sitä että päiväkoti psyykkisenä (ja 
fyysisenä) ympäristönä sekä toimintakulttuuriltaan ja arvoiltaan on perheemme arvojen mukainen. Välttäisin liian suuria yksiköitä, 
yhtenäiskouluja ja avotiloja.
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Norolassa asuvana tulevana isänä toivoisin, että lapseni voisi tulevaisuudessa päästä päiväkotiin ja kouluun, jossa ryhmäkoot eivät 
ole liian suuret, jossa on riittävästi osaavaa henkilöstöä, terve sisäilma ja mahdollisuus leikkiä luonnossa. Omppu säästettävä!

Toivoisin, että suunnittelussa huomioidaan toteutuksen sopivuus lapsiperhearkeen. Lapsien kuljettaminen vaatii järjestelyjä. 
Joukkoliikenteeseen on liittynyt epävarmuutta. Välimatkat vaikuttavat myös kaverisuhteiden syntymiseen ja ylläpitämiseen. Tästä 
on jo nykyisessä tilanteessa kokemusta.

Rahulassa Omppu säilytettävien listalle! Auttaa niin monia täällä "maalla" asuvia ja työskenteleviä. Palvelee hienosti ja on täällä 
meille sitä mitä halutaankin. Samoin Sairilan koulu on tärkeä alueellemme. Koulukyydit rahula/sairila kulkee hienosti. Omppu 
halutaan pitää!

Lapsille turvallista on sopivan kokoinen koulu tai päiväkoti ei liian suuri sekä henkilöstön vaihtuvuus pientä. Rakennetaan yhdessä 
mahdollisimman hyvää tulevaisuutta lapsille ja nuorille.

Terve ja puhdas ympäristö lapselle!

Toivon ettei tikanpellon päiväkotia suljeta

Palveluverkko tulee suunnitella ihmisten arki ja elämä edellä. Rakennukset eivät ole tärkeitä vaan se, että arki sujuu, päiväkoti ja 
koulu ovat lähellä ja toiminta itse on laadukasta. Lasten tulee voida itsenäisesti kulkea koulumatka, jotta saavat tarpeeksi liikuntaa. 
Matkan tulee olla turvallinen.
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Arvostan itse koulu ja päiväkoti rakennusten uutuutta, terveellisyyttä sekä pieniä ryhmäkokoja. Pienemmät koululaiset (1-3 
luokkalaiset) sekä päiväkoti-ikäiset tulisi ottaa painotetusti huomioon.

Toivomme Itäiselle alueelle uutta koulua, lähemäen tai peitsarin koulun paikalle

Toivon että suurkoulut ja päiväkodit unohdettaisiin ja nykyiset yksiköt pidettäisiin

Lähemäen koulun Lastu ry:n toiminnan kautta tiedän, että rehtori Vesa Räsäsellä on koostettuna paljon hyviä havaintoja ja 
ajatuksia itäisen alueen tarpeista. Kuunnelkaa päättäjät opetusalan ammattilaisia suunnittelussa! Älkää ajako vain oman 
kulmakunnan etua! Hyvät liikenneyhteydet pitää olla.

Ei isoa koulua. Saimaanportti riittää, pidetään Launiala, Tuppurala ja Lähemäki kunnossa kiitos

Ei isoja yksikköjä kiitos

Rämälässä on hyvä koulu, jossa lapsia riittää. Pidän erittäin tärkeänä sen säilyttämistä. Suuret yksiköt ja pitkät koulumatkat eivät ole 
etu kenellekään.

Ei isoja kouluja tai päiväkoteja. Lapset kärsii kiusaamisesta herkemmin ja jos päiväkoti sekä yläaste samassa pihassa näkee ja 
kuulee väärää esimerkkiä. Kiroilua tappelua päihteitä yms.
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Ryhmä koot ovat tärkein tekijä

Päiväkodit kuntoon ensin. Koulut ovat vielä toimivat, niillä ei ole kiire. Ei järjetöntä rotaatiota rakennuksesta toiseen. Isot yksiköt 
alkavat tutkimusten valossa olla jo eilistä päivää. Lapsia alueelle tulee, kun koulu ja päiväkoti ovat saavutettavissa. Kaikilla ei ole 
autoa käytettävissään.

Pienet yksiköt ovat turvallisia lapsen kasvaa ja oppia. Pienissä yksiköissä huomataan heti jos lapsella on jokin vialla ja asioihin 
voidaan puuttua ajoissa. Mikkelin vetovoima tekijöitä olisivat juuri pienet yksiköt, joita isommissa kaupungeissa ei ole tarjolla. Itse 
muuttaisin niiden perässä.

Jos on pakko rakentaa uusi ja iso koulu ,niin suunnitelkaa se niin ,että ei tule isoja lasitettuja seiniä ja huonoja äänieristyksiä ,missä 
erittäin vaikea keskittyä ja levotonta . (Rantakylän koululla tämä ongelma)

Lasten turvallisuus kaiken edellä. 1 - 3 lk. ovat vielä pieniä liikkumaan isojen autoteiden lähellä, sekä valottomissa risteyksissä niin 
kävellen, kuin pyöräillen.

Lapseni on lähimmässä yksityisessä päiväkodissa (Pilke Sävelpolku), joka vaikutti laadukkaammalta tiloiltaan kuin lähempi 
kunnallinen päiväkoti (Oravanpesä). Musiikkipainotus ei vaikuttanut valintaan, vaan kulkuyhteys, kun toinen vanhempi ei käytä 
autoa. Kouluissakin eriyttäkää eri-ikäiset lapset.
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Lapset tarvitsevat pieniä ryhmiä (Max 20 oppilasta) koulussa oppilasaineksen vuoksi. Melutaso pienenee pienessä ryhmässä ja 
opettajalla/ohjaajalla jää enemmän aikaa per oppilas päivittäin. Pienessä ryhmässä opetus on laadukkaampaa ja oppilaan 
erityistaroert tulee huomioiduiksi. Sama pätee myös VaKa

Huomioikaa suurien koulujen/päiväkotien vaikutukset mielenterveyteen ja jokaisen lapsen yksilölliseen huomiomiseen. Pienet 
yksiköt pitkin kaupunkia mahdollistavat perheiden ja lasten lyhyen ja turvallisen matkan kulkuun. Koskaan ei voi ennustaa mikä 
alue tulee kasvamaan vuosien saatossa.

Omppu säilytettävä, Rahulan suunnalla paljon päiväkoti-ikäisiä lapsia, joiden vanhemmat eivät välttämättä käy keskustassa töissä. 
Olisi kohtuutonta jos he joutuisivat viemään lapsensa jopa parinkymmenen kilometrin päähän päivähoitoon.

Mielestäni on täysin järjen vastaista edes miettiä että launialan koulu ei jatkaisi tulevaisuudessakin nykyisellään ja samassa 
tarkoituksessa huomioiden koulun ikä,kunto ja sijainti sekä minkä verran muutokset vaikuttavat alueen muuttoliikenteeseen 
negatiivisesti

Suurin huolenaiheeni on jos pieniä kouluja lakkautetaan, miten ekaluokkalainen jaksaisi kävellä yli 2km koulumatkan yksin ja ylittää 
kaikki tiet turvallisesti.

Koulun ja kodin välisellä matkalla ei ole niin väliä, mikäli se on helppo lapsen yksin kulkea ja on turvallinen. Myös koulun ympärillä 
oleva alue tulee olla turvallinen ja laosille soveltuva, sekä joukkoliikenteen tulee palvella koulumatkaa ilman bussin vaihtoa. Puhdas 
sisäilma on tärkeä asia!
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Uskon, että pienemmät yksiköt kantavat pidemmälle tulevaisuuteen. Muistakaa, että lapset ovat tulevaisuutemme ja ratkaisujen 
tulee olla sellaisia, jotka kantavat kauas. Lapsista ei kannata säästää, se ei ole kovin pitkänäköistä. Toivoisin, että lapsi voi kävellä tai 
pyöräillä kouluun.

Jättäkää suunnittelussa varaa kaupunkiin muuttaville perheille. Ikääntyminen vapauttaa työpaikkoja ja sitä kautta tulee kaupunkiin 
muuttoliikettä lähivuosina takuuvarmasti. Varmistakaa, että palveluja tarjotaan alueille, joille on olemassa julkista liikennettä. Moni 
nuori perhe haluaa olla autoton.

Mieluiten päiväkoti sijaitsee mahdollisimman lähellä ja pieni ja kodinomainen on lapselle paras. Kylille päiväkoti on sinänsä tärkeä, 
koska se lisää lapsiperheiden kiinnostusta ja estää kylien näivettymisen, kun lähikoulu on jo viety. Eivät kaikki halua asua 
keskustassa. Luontoympäristö on hyvä.

Lähellä koteja olevat yksiköt ovat parhaita. Nyt on trendi, että isot jättiyksiköt ovat parhaita, siis hallinnon ja päättäjien mielestä. 
Isoista yksiköistä esim pk seudulla erittäin huonoja kokemuksia, niiden haitat lapsille ja työntekijöille ovat suuria. Onko pakko 
mennä samaan?

Suunnitelkaa tulevaisuuden ratkaisut lasten etu edellä ja pyrkikää ratkaisuilla edistämään ja helpottamaan perheiden arkea eikä 
vaikeuttamaan sitä. Muistutus: Lapsiperheiden palvelut ovat avainasemassa silloin, kun Mikkeliin suunnitellaan muuttoa muilta 
paikkakunnilta.
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Säästäkää lähikoulut! Todella hurjaa olisi alaluokkalaisten kulkea yksin vaikka Launialasta Peitsariin kävellen, kun koululyydin raja ei 
ylittyisi. Aikaa kuluu ja vie todella paljon voimia lapselta kävellä liikenteen seassa pitkä matka ja olla jatkuvasti valppaana.

Toivoisin että kerrankin suunniteltaisiin selllainen koulu joka palvelee tulevaisuudessakin kuntalaisten tarpeita muutenkin kuin 
koululaisia. Tällä tarkoitan sitä että liikuntasaliin saataisiin tarpeeksi varastoja ja katsomo rakenteet. Nyt on rakennettu 2 
rakennusta sinnepäin.

Suuri ei ole aina parasta. Kaikki pitää olla isoa ja tällöin lapset eivät ole enää yksilöitä,joiden ongelmia huomataan.Pienessä 
päiväkodissa ja koulussa aikuiset huomaavat ongelmat paremmin. Pienessä koulussa ja päiväkodissa isommat lapset huolehtii 
pienemmistä ihan eri tavalla kuin isommissa.

Tehkää parempi kysely. Tästä on laadukas tieto kaukana. Ajatte tällä agendaa suurista uudisyksiköistä jotka on pakko rakentaa 
kalliilla tiiviiseen kaupunkiympäristöön. Näivetätte maaseudun. Oletteko miettineet että pienet yksiköt voisivat olla kilpailuetu 
verrattuna muihin kaupunkeihin?

Iso yhtenäiskoulu myös itäiselle alueelle. Tähän yhdistyvät ainakin Launiala, Lähemäki, Rämälä, Lyseo. Ei näiden koulujen 
korjauksia, vaan yhteinen yhtenäiskoulu. Ei monen koulun korjauksia. Näin Mikkelin eri alueiden lapset ovat tasavertaisessa 
asemassa yhtenäiskouluissa.

Launialan uudet omakotitaloalueet kiinnostavat. Olisi upeaa, jos koulu ja päiväkoti sijaisisivat kävelymatkan päässä kodista. 
Launialan vahvuus voisi olla oma lähikoulu ja päiväkoti. ☺
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Kunnallinen päiväkoti ehdottomasti, on nähty liikaa yksityisten päiväkotien ongelmia henkilökunnasta sekä ketä valitaan hoitoon. 
Kunnalliset päiväkodit ovat luotettavampia ja edullisempia.

Pieniä kylälouluja turvattava.Ihmisten on parempi elää "lintukodossa" ku isoissa kouluissa.En arvosta saimaanportin ison koulun 
meininkiä(eikö korona yhtään opettanut pienten koulujen ylläpidon tärkeyttä) lisää toimintaa pieniin kouluihin, tämä jo helpottaa 
syrjäkyläläisten koulumatkan pituutta

Aiheeseen liittyvässä keskustelussa tulee vastaan aina perusteluna syntyvyyden lasku. Olisiko kannattavampaa (myös yleisesti 
Mikkelissä) ennemminkin miettiä keinoja saada lisää lapsiperheitä alueelle, eikä vain pohtia sopeutumiskeinoja ”lapsikadon” vuoksi, 
eikä uskota kasvuun. Nim. 3. lapsi tulossa.

Varhaiskasvatuksen työntekijänä puhun Tuppuralan alueen maahanmuuttaja-asukkaiden puolesta. Monilla heillä ei ole autoja eli 
alueella on välttämätöntä sijaita kunnallinen päiväkoti. Tarvitaan uusi päiväkoti homeisten Tikanpellon ja Pirtin tilalle, Muksula 
ainoa alueen terve päiväkoti! Toimikaa pian!

Ei lisättävää

Alueella asuu paljon alemman sosioekonomisen taustan perheitä, eikä monilla ei ole autoa. Jos päivähoitoon lapsen vienti ja 
työpaikalle siirtyminen on haastavaa ja vie kohtuuttomasti aikaa, moni pienituloinen palkansaaja jää helposti pois työstä. Lyhyt 
koulumatka on tärkeä pienille alakoululaisille.

7

Kattava lapsivaikutusten arviointi on tehtävä joka kerta kun lapsia koskevia päätöksiä tehdään. Onko näin toimittu?
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Koulun uutuudella ja hienouksilla ei ole suurta merkitystä. Merkitystä on sillä, että lapset saavat touhuta, ideoida, leikkiä, liikkua ja 
oppia turvallisessa ja rauhallisessa kouluympäristössä. Lyhyt ja turvallinen koulumatka on iso osa lapsen koulupäivää.

Launialan alueelle on suunnitteilla uutta asuinaluetta. Lähikoulu takaa vetovoiman. Launialan koulu on täysi. Ensisijaisesti toivon, 
että lapseni saavat käydä alakoulun Launialassa. Jos uusi koulu tulee, niin toivon, ettei parakkeihin rakentamisen ajaksi, vaan saavat 
käydä koulua, kunnes uusi valmis

Suuret kouluyksiköt lisäävät jossain määrin lasten/nuorten pahoinvointia. Pienemmässä yksikössä on turvallisempaa opiskella. 
Jokaisella suurimmalla asuinalueella tulisi olla oma lähikoulunsa, jotta koulumatkat eivät kasva liian isoiksi lasten koulumatka pysyy 
turvallisena.

Toimintakuntoisia kyläkouluja ei saa lakkauttaa (Rämälä). Koulu oli yksi syy miksi sille kylälle halusimme ja Mikkelissä pysyä. Paras 
paikka lapselle on pienempi yksikkö, yläasteella ehtii sitten nauttia ison yksikön "hienouksista"

Puhdas sisäilma ykköstavoitteeksi niin päiväkodin, koulun kuin iltapäiväkerhon suhteen. Alakoulun ympäristö sen ikäisille sopivaksi.

Pieniä kouluja lisää, koulukyydit kulkevat myös poispäin keskustasta.

Ei suuria yksiköitä, jotta jokainen lapsi tulisi huomioiduksi ja vanhemmat saisivat rakennettua luottamussuhteen tuttuihin 
hoitajiin/opettajiin. Välimatkat lyhyiksi, jotta hoitopäivät/koulupäivät ei ole kohtuuttoman pitkiä.
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Toivon kovasti ettei Lähemäen koulua lähdetä siirtelemään mihinkään. Isot yksiköt ei ole lapsille hyväksi, eiköhän tässä maailmassa 
ole mt-ongelmia ihan tarpeeksi.

Launialaan ei saada muuttamaan eikä jäämään lapsiperheitä, jos ei ole päiväkotia tai koulua lähellä. Uusi rakennusalue uimarannan 
läheisyyteen ja koulun/ päiväkodin lähellä oleminen houkuttelisi lapsiperheitä Mikkeliin.

Miten hyväkuntoisten koulujen nopeatahtinen alasajo tukee elinvoiman edistämistä ja Mikkelin erottumista kilpailussa muualta 
houkuteltavista osaajista? Miksi Launialasta ostettiin ensin maata kysyttyjä tontteja varten? Kuka sinne enää rakentaa jos koulua ei 
ole? Vanhusten asuinalue Saimaan rannalle?

On erityisen tärkeää, että jokaisella pienellä koululaisella on turvallinen koulumatka. Rakennusten kunto on myös tärkeä seikka, 
sillä jokainen huoltaja varmasti haluaa lapsensa sisäilmaltaan terveeseen taloon.

Pieni ja lähellä oleva koulu/päiväkoti on ehdoton. Käymme vuorotöissä ja pienekin lapsen pitää pystyä kulkemaan turvallisesti 
koulumatka,mieluiten mahdollisimman lyhyt. Pidämme pienistä kyläkoulumaisista kouluista, molemmat vanhemmat ovat käyneet 
sellaisen lapsena ja arvostamme sitä enemmän.

Rouhialan koulua ei saa lakkauttaa.

Mielestäni vanhat päiväkodit ovat rakennuksina uusia toimivampia, esimerkiksi jokaisen ryhmän oman sisäänkäynnin vuoksi. Tämä 
rauhoittaa päiväkotiin saapumista sekä siirtymiä ulkoiluun ja takaisin sisälle. Rauhallisuus tukee lasten hyvinvointia nykyajan 
virikkeellisessä elämässä ja ympäristössä.
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Arvostan varhaiskasvatuksen pieniä, kodin omaisia yksikköjä. Todella toivomme, että itäinen kaupunginosa saa oman uuden 
alakoulun. Sijoituspaikkana joko vanhan Peitsarin koulun tontti tai nykyinen Lähemäen koulun paikka.

Yksi lapsistamme on Launialan koulussa ja toinen lapsi aloittaa syksyllä samassa koulussa. En ehkä ole ainut vanhempi, joka kokee 
lähellä olevan koulun tärkeänä asiana sujuvaa lapsiperheen arkea. Olemme olleet erittäin tyytyväisiä siihen, että pienessä ryhmässä 
opetuksen taso on ollut laadukasta.

Rämälän koulua ei saa lakkauttaa. Juuri muutettiin alueelle. Toiveena lapset lähelle kyläkouluun. Lyhyt koulumatka ja pienen koulun 
edut.

Pidän hyvin tärkeänä sitä, että lapsilla on jatkossakin pieniä, turvallisia ympäristöjä joissa kasvaa ja oppia. Ei ole kenenkään lapsen 
eduksi, että suuria yksikköjä rakennetaan ja pienillä lapsilla pitenee mm koulumatkat lyhyistä turvallisista reiteistä.

Erityisesti täältä Norolan suunnalta terveiset; odotamme esikoistamme ja toiveena olisi tulevaisuudessa pienimuotoinen 
hoitopaikka eli tässä Omppu näyttäytyisi parhaana mahdollisena, kotia lähinnä olevana paikkana. Kiitokset ja mukavaa kevättä :)

Onko Lyseo terve koulu ja voisiko siitä tehdä yhtenäiskoulun?Liikennesuunnittelulla esim. ylikulkusilloilla koulureittiä saataisiin 
turvallisemmaksi. Tai sitten uusi alakoulu Lähemäelle tai Peitsarin koulun tontille. Bussilinjat toimiviksi, niin koulu voi olla 
kauempanakin, esim. Launialasta käsin.
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Lasten liikunta määrä laskee koko ajan, koska liikunta vähenee eli heidän tapauksissaan päiväkotiin tai kouluun kulkeminen 
kävellen tai pyörällä. Olisi tärkeää pitää päiväkodit ja koulut lähellä, jotta viikoittainen liikuntamäärä tulisi täyteen ja meillä olisi 
terveitä veronmaksajia tulevaisuudessa

Itäinen alue tarvitsee oman alakoulun, paikka joko vanhan Peitsarin koulun tontti tai nykyisen Lähemäen koulun tontti.

Säilyttäkää pienet yksiköt ja ryhmät, niillä on valtava merkitys lapsen kasvun ja kehityksen kannalta, sillä pienet ryhmät 
kuormittavat lapsia vähemmän, ja tällä saadaan säästöä terveydenhoitokustannuksissa kun lapset voivat paremmin

Rämälän koulun oppilaaksiottoaluetta tulisi laajentaa Tupalan suuntaan.

Ei isoja yksiköitä, ne eiväy takaa kasvurauhaa ei isoille, ei pienille. Esimerkkinä vaikkapa isot ruokasalit aikaliukumalla. Hälinää ja 
kello kaulassa syömistä. Ei toimi.

Eihän mikkelin touhussa oo mitään järkeä miten sijoitetaan lapsia.. Meillä ei autoa käytössä ja päiväkoti paikka tarjottiin sillein ettei 
pääse edes julkisilla sinne ja töihin

Pienryhmä löydyttävä itäisen alueen koulusta, koska tuen tarvitsijoita on, eikä voi toimia isossa ryhmässä. Yksi luokka / ikäryhmä ei 
tue meidän tarvetta Launialan koulualueella, vaan aiomme laittaa kaksosemme joka tapauksessa isompaan kouluun,että lapset 
olisivat erkautettuna,niin kuin päiväkodissa
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Suuri ei ole paras

Jos Launialasta Visulahteen kaavoitettu omakotitaloalue jossain vaiheessa nytkähtää liikkeelle rakentamisen suhteen, on alueen 
houkuttavuudelle itsemurha lakkauttaa lähikoulu. Itselleni oli merkittävä tekijä aikanaan.

Ratkaisu pitää olla sellainen, että se toimii myös parin vuosikymmenen päästä. Koulun tai päiväkodin kokoa tärkeämpää on se 
miten toiminta on järjestetty.

Hyvän sisäilman lähikouluna Launialan koulu on säilytettävä. Liikkasali iso ja kuntalaisten hyödyntämä. Ollaan odotettu kauan sitä 
Launialan uutta okt aluetta. Haluttaisiin asua lähellä koulua uudessa talossa. Kuopuksella on aistiherkkyyttä ja iso meluisa koulu ei 
tule kyseeseen.

Lapselle alakouluikäisenä on tärkeintä pieni ja turvallinen ympäristö. Silloin jokainen lapsi tulee nähdyksi ja saa yksilöllisen 
kohtelun. Järjestyshäiriöt pienenevät jne. Nykyiset alueen koulut täyttävät ko. tarpeet hyvin. Säästäkää pienet yksiköt pienille 
ihmisille! Mikä sen Sairilan pelasti?

Vaihtoehdoissa valitsisin mieluusti useammassakin kohdassa sen kriteerin, että yksikkö olisi pieni. Isoista ryhmistä ja yksiköistä 
tulee palata pienempiin, tämän osoittaa pisa- tulokset. Mikkelin tulee olla edelläkävijä koulujärjestelmän palauttamisessa 
aikaisempaan loistoonsa!
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Kysely on liiaksi vastakkainasettelua - uusi ja iso vastaan pieni ja vanha. Ei vastaa toiveitamme! Emme halua lapsillemme isoa 
koulua/päiväkotia emmekä huonoa sisäilmaa. Liian iso koulu on sellainen jossa ylä- ja ala-asteikäiset ovat samassa ja liian iso 
päiväkoti on + 60 lasta saman katon alla.

Tärkeä arvo on lyhyet kävellen/ pyörällä mahdollistuvat siirtymät. Tässä tilanteessa uuden rakentaminen on kuitenkin 
välttämätöntä. Onko mietitty vaihtoehtoa itäinen uusi koulu yhtenäiskouluksi? Tarvitaanko keskustassa yläkoulu, Lyseolla ison 
remontin tarve. Säästyisikö Launiala🤔

 Kaikki lapset eivät selviä isoissa kouluissa jo pelkästään luonteensa vuoksi. Lisäksi on erityistä tukea tarvitsevat, jotka hukkuvat 

massaan isossa koulussa. Säästöt tehdään jostain muualta kuin lapsista, isoja uusia homekouluja ei tarvita!

Itäisellä alueella asuu paljon lapsiperheitä tällä hetkellä. Jotta näin olisi jatkossakin, jotakin päätöksiä koulun suhteen olisi hyvä 
saada. Itäinen alue tarvitsee oman koulun, eikä täältä lapsia voida kuljettaa turvattomaan ympäristöön keskustaan. Lähellä luonto 
ja huiput harrastusmahdollisuudet.

Lähemäen lastentalon päärakennus henkilöstöneen on todella hyvä esimerkki erittäin toimivasta isommasta päiväkotiyksiköstä. 
Rakennus ei uusimmasta päästä mutta sijainti aivan loistava, piha-alue hakee vertaistaan ja henkilöstö todella ammattimaista 
aina lapset ensin ajattelulla varustettua osaamista
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Koulu ja päiväkoti olisi hyvä olla kodin lähellä. Lapset voisivat liikkua sinne kävellen/pyörällä (yhdessä vanhemman/kaverin kanssa) 
samalla voisi vaihtaa kuulumisia, tutkailla ympäristöä....

Itäisen alueen määritelmä olisi ollut hyvä tai karttakuva, vastasin kyselyyn sillä oletuksella, että em. alueisiin lukeutuu ainakin 
Graani/Tuppurala

Tutkimuksilla on selkeästi osoitettu, että SUURKOULUT ja PÄIVÄKODIT ovat HUONOJA kasvu- ja oppimisympäristöjä. Osassa 
Suomea suunta onkin takaisin pienempiin yksiköihin. Hienot seinät ja monipuoliset ainevalinnat eivät voi IKINÄ korvata lapsille 
turvallisia kasvu- ja oppimisympäristöä.

Ottakaa tarkoin huomioon hoito- ja koulupäivien pituudet, varsinkin kuljetusoppilailla. Lisäksi vanhempien työliikenteen suunta, 
mikäli oppilasrajoja tarkastellaan.

Rämälän koulu pitää olla ja pysyä jatkossakin. Hyvä ja terve koulu. Säästöjä ei saavuteta lakkauttamalla. Jos maaseudun elinvoima 
loppuu Mikkelistä loppuu myös Mikkeli. Mikkeli on pieni maaseutu kaupunki, jonka rahat tulee maalaisilta ja metsistä. Mikkeli on 
aina pieni kaupunki ilman yliopistoa.

Pitäisi huomioida, ettei kaikilla ole autoa käytettävissä ja nykyinen joukkoliikenneverkosto on riittämätön päiväkotiin tai kouluun 
liikkumiseksi.
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Jättikoulut ja isot luokat kuulostavat näin äitinä pelottavalta. Saati sitten, että päiväkotejakin alettaisiin keskittämään niin ettei kohta 
enää olisi pieniä "intiimejä" päiväkoteja. Isot ryhmäkoot harvoin palvelevat missään iässä lapsia/nuoria.

Uusi koulu itäiselle alueelle on välttämätön

Huomioikaa vihdoin Tupalan alue! Tämän alueen lasten koulupolulla on ollut monta mutkaa, päättäjät eivät ole lainkaan kuulleet 
aiueen vanhempien näkemyksiä. Ei ollut osalla edes käsitystä, missä koko Tupala on, saati siitä, miten paljon täällä on lapsiperheitä. 
(Mm.Peitsarin koulun lakkautus.)

mikään ei auta,kaikki vaan torin lähelle ja iso yksikkö kaikki sinne, niiku eläntuotantokin.ne ei toki ole torilla,mut kohta ei ole niitä 
koko suomessa.

Isot koulut ja päiväkodit ovat rauhattomia ja järjettömiä, jokaisella lapsella pitää olla oikeus pienessä kaupungissa 
lähipäiväkotiin/kouluun ilman turhia pidennyksiä päivään pitkillä välimatkoilla

Itäinen alue tarvitsee oman koulun alakoulun. En laittaisi alakouluikäistä lastani yksin kulkemaan esim. Lyseolle, jos se muutettaisiin 
alakouluksi. Vaarallinen koulumatka pienille koululaisille.

Ehdottomasti säilytettävä pienet päiväkodit ja koulut. Alue jota kehitetään asuinalueena lapsiperheille tulee tarjota läheltä koulut ja 
päiväkodit. Suunnitelmallisuutta työhön! Lapsissa ja nuorissa on tulevaisuus ja heihin panostamalla luodaan säästöjä.
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Itäinen Mikkeli, Peitsari, on rauhallinen ja lapsiturvallinen asuinalue. Alueellinen päiväkoti ja koulu, lisäisivät lapsiperheiden 
kiinnostusta muuttaa tänne.

Tärkeintä on se, että yksikössä On sen verran ihmisiä, että he tuntevat toisensa.

Launialan koulu tulee mielestäni ehdottomasti säilyttää. Sen henkilökunta on paras, lisäksi koulu sijaitsee Mikkelin parhaalla 
paikalla, koululaiset saavat seurata aivan vierestä vuodenaikoja, eritoten hienoa saimaata. He tekevät oppitunneilla rantaan tärkeitä 
retkiä ja oppivat luonnosta.

Isot varhaiskasvatusyksiköt tarkoittavat käytännössä sitä, että iltapäivisin pihalla on monta kymmentä lasta yhtä aikaa ja tiloja 
joudutaan käyttämään limittäin. Turvallisuuden valvominen, saati laadukas kasvatus, on tällöin erittäin haastavaa, vaikka aikuisia 
sattuisi olemaan riittävästi.

Pienehköt koulut ja päiväkodit ovat lapselle parempi kasvuympäristö kuin suuret yksiköt.

Laitostumaan ehtii isoihin yksikköihin myöhemminkin. Pienet yksiköt säilytettävä pieniä varten.

Itäisen päiväkodin/koulun suunnittelussa tulee laskea tarkasti tulevat ennusteet syntyvyydestä. Saimaanportti on 800oppilaan 
koulu ja sinne mahtuu 7 vuoden päästä muutakin porukkaan kuin tämän hetken suunnitellut.Väki vähenee lapsissa.Uskon että 
itäkouluksi riittää pienempi yksikkö.
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Isoista päiväkodeista ja kouluista vain haittaa pienten kehitykselle. Isoissa kouluissa ja päiväkodeissa vain enempi melua eikä 
aikuisilla riittävästi aikaa ja huomiota kaikille. Pienissä kouluissa ja päiväkodeissa enempi yhdessä tekemisen meininkiä sekä lapset 
ja aikuiset tuntevat paremmin toisensa

Kuunnelkaa asukkaita. Uuden/suuren haluaminen tuntuu olevan poliitikkojen "yhdenvertaisuuspropagandaa". Ei kaikki halua tai 
tarvitse uutta/isoa. Lähiympäristön perushyvä palvelutaso riittää. Toivon myös, että huomioitte autottomat perheet ja 
maahanmuuttajaperheet. Tuppuralan kouluun älkää koskeko!

Palvelut lähelle perheitä!

Tuppuralan alueella paljon maahanmuuttajia, joilla ei ole autoa käytössä. Erityislapsille kunnallinen päiväkoti. Tikanpellon päiväkoti 
on etenkin juuri näille lapsille ehtottomasti paras vaihtoehto.

Uuteen kouluun tulisi sijoittaa mahdollisimman paljon muitakin palveluja, esim, ip-toiminta, valmistava opetus, nuorisotilat, kirjasto 
ja päiväkoti.

Maalla on myös oltava palveluita. Ompun ja Sairilan jatkuminen on tämän alueen tärkeitä asioita. Ei kaikki ole keskustassa ja 
kävellen 300metrin päässä. Meillä täällä koulumatkoista tulisi hurjan pitkiä, ja päiväkotiikäisten päivät julmetun/liian pitkiä jos 
omppu täältä viedään. Rahula rules!
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Purkaminen, lopettaminen ja vähentäminen ainoastaan laskee asuinalueiden kiinnostavuutta. Jos Mikkeliä halutaan kehittää 
tasapuolisesti, se tarkoittaa palveluiden saatavuutta läpi kaupungin. Asukasviihtyvyys on parempaa pienemmissä yksiköissä, 
samoin lasten hyvinvointi ja koulunkäynnin rauha.

Olisi hyvä että olisi paljon pieniä yksiköitä ja riittävän pieniä ryhmiä

Minulla on tällä hetkellä 3 luokkalainen lapsi Lähemäen koulussa ja eskarilainen Lähemäen päiväkodissa, itse asumme Peitsarissa. 
Mielestäni todella hyvä, kun koululainen pääsee itse kulkemaan koulumatkansa ja ennen kaikkea turvallisesti, on tunnelit juvantien 
ali. Kyläkoulujen tukija!

Tikanpellon päiväkoti on keskeisellä paikalla, johon on lyhyt matka ja koulu lähellä.

Ehdottomasti enemmän painotettuja luokkia. Musiikki saisi tuplata määränsä ja lisäksi matemaattisluonnontieteellinen painotus 
olisi löydyttyvä. Isot yksikö ovat ongelmallisia ja haastavia. Taudit leviää, kiusaamiselle ei tehdä mitään ja hälinä häiritsee. Kuka 
aikuinen haluaisi isot paikat itselleen?

Rahulassa sijaitseva Omppu on ainoa palvelu, jota saamme kaupungilta. On suuri vääryys, jos sekin meiltä viedään.

Olisi tosi hyvä jos Launialassa järjestettäisiin esiopetusta!
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Neljä lasta Itä-Mikkelissä aikuiseksi kasvattaneena terveiseni on, että lapselle muodostuu luonteva ja kestävä kaveripiiri, kun arjen 
toimintasäde on suppea.

Päiväkotien osalta ei aina toivota sitä uusinta, moderneinta ja suurinta yksikköä. Päiväkodilta toivotaan rauhallista, kodinomaista 
ympäristöä jossa ryhmäkoot eivät ole valtavia vaan jokainen lapsi ehditään kohdata yksilönä. Koululaisille toivon samaa, rauhallista 
opiskelua ilman suuria luokkia.

Kysymysasettelu oli outo, johdattelevat. Itäiselle alueelle tarvitaan uusi koulu.

Huomioikaa suunnittelussa myös erityisentuen lapset.

Alueellinen tasapuolisuus täytyy ottaa huomioon. Myös itäiselle alueelle tarvitaan uusi koulu ja kunnalliset päiväkodit sekä 
Tuppuralan että Peitsarin alueelle. Eli kaikille lapsille asuivat he millä alueella tahansa on tarjottava terveet, monipuoliset ja kaikkien 
saavutettavissa olevat tilat.

Pienemmät yksiköt varhaiskasvatuksessa luovat lapsille enemmän turvallisuuden tunnetta. Yksiköt jossa yhteisöllisyys toimii ja 
kaikki varhaiskasvattajat ovat lapselle tuttuja. Varhaiskasvatus ja koulupolku on lähellä ja siirtymät näin helpompia.

Tulevat päiväkodit ja koulut: 1. Päiväkoti tai koulu on sopivan pieni, jotta lapsi tuntisi olonsa turvalliseksi. 2. Päiväkodissa ja koulussa 
olisi ammattitaitoinen henkilöstö, jolla olisi vaikutusmahdollisuuksia työhönsä ja he tuntisivat työnsä merkitykselliseksi. Uusilla 
tiloilla ei ole merkitystä.
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Kyselyssä painotetaan isomman yksikön toiminnallisia mahdollisuuksia. Itse koen, että uudistamistarpeessa yksi tärkeä seikka on 
tilojen terveys ja lasten terveydellinen hyvinvointi. Itse valitsen uuden rakennuksen puhtaasti sen takia, että uskon siellä olevan 
terveellisemmät elinolot.

Pitäisi miettiä lähikoulujen arvoa, esim. Savisillassa on paljon lapsiperheitä, joille koulun läheisyys on tärkeää, mutta nykyään se ei 
toteudu. Kun meidän lapset ovat kouluiässä ja jos koulu on niin kaukana että 1-luokkalainen ei sinne kävele, niin varmasti 
kuskaamme heidät sinne, mikä lisää liiken

Huomioikaa eritoten nepsy- ja autisminkirjohäir. lapset, jotka eivät pysty toimimaan isoissa ryhmissä ja jatkuvasti muuttuvissa 
tiloissa/opetustilanteissa, vaikka päiväkodissa olo ja opiskelu ns. Norm. kokoisissa ryhmissä onnistuukin pienemmissä. Jättikoulut ja 
pvk:t ei ole hyväksi näille lapsille.

Lapsi tulee enempi kuulluksi ja nähdyksi pienessä yksikössä. Vaikka toimintaympäristö ei ole uusi, voi varhaiskasvatus olla 
laadukasta!

Olen Launialassa asuvan lapsen isoäiti ja asun itsekin Launialassa. Haluan, että Launialan terve ja hyvä lähikoulu säilyy 
nuoremmallekin lapsenlapselleni. Siellä on hyvä opetus ja turvallinen, viihtyisä oppimisympäristö. Kyselyssä oli joitain 
epäonnistuneita kysymyksiä päivähoidosta.

Palauttakaa Saksalan päiväkotiin esiopetus takaisin! Ei mitään mieltä, että nyt Saksalasta häädetyt lapset siirretään hyvästä, 
terveestä sisäilmasta umpilahoon Lähemäkitaloon. Jokainen vanhempi haluaa ensisijaisesti laittaa lapsensa terveeseen ja 
puhtaaseen ympäristöön oppimaan ja olemaan.
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Kunnallinen päiväkoti on ainut vaihtoehto hoitomaksusta johtuen.

Huolehtikaa muutenkin itäisen alueen vetovoimatekijöistä. Koulun läsnäolo itäisimmässä kolkassa elinehto(sairila). varsinkin 
Rahulan lopetuksen myötä

Tiettyyn rajaan asti ymmärrän suuruuden ekonomiaa, että esim. sijasjärjestelyt helpompia. Lapsemme kävi Lähemäen pk:ssa 
peräpyörällä ja talvella autolla. 4 km kotoa työmatkan varrella. Nyt Sairilan koulussa, mistä olen onnellinen. Saimaanportti 
yläkouluna ok, mutta onneksi alakoulu pienemmässä.

On todella surullista, että pieniä yksiköitä lopetetaan… esim Huuhkajat ja lapset siirretään Saksalan päiväkotiin. On erikois lapsia 
mitkä tarvitsevat enemmän huomiotaSen seurauksena osa hoitajista jää ilman työtä. Tää ei ole ainut paikka Mikkelissä kun mattp 
vedetään jalkojen alta. Yt Marko Huuhilo

Unohtakaa suosiolla isot yksiköt säästöjen toivossa.Isot yksiköt tulevat pitkällä tähtäimellä maksamaan yhteiskunnalle paljon 
enemmän erilaisten mielenterveys- ja oppimisongelmien muodossa.Isoissa yksiköissä sairastetaan enemmän mikä tulee kalliiksi 
perheille jotka joutuvat jäämään kotiin hoitamaan

Ei yhtä isoa päiväkotia tai koulua. Ongelmia vain enemmän isoissa yksiköissä, kokemusta on .

Sairilan koulu lakkautettava ennemmin kuin Rämälän koulu. Visulahdesta lyhyt matka mahdolliseen uuteen itäisen alueen kouluun 
ja iso osa sairilan koulun oppilaista on jo koulukuljetusten piirissä.
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Nykypäivänä on paljon nepsy-piirteisiä koululaisia, joiden oppimista auttaa enemmän pienet ryhmäkoot kuin hälinä ja liiat virikkeet. 
Paljon puhutaan lasten liian vähäisestä liikkumisesta. Koulumatkan kulkeminen kävellen/pyöräille lisää luonnollista liikkumista.

Ei isoja kouluja tai päiväkotiyksiköitä

Toivon, että alueella säilyy koulu jollakin tavalla. En missään nimessä kannata lähemäen koulun siirtämistä lyseon koulun tiloihin, 
tämä pidentää pienten koululaisten koulumatkaa ja tekee matkasta myös turvattoman liikenteen osalta. Lapsiperheet ansaitsevat 
koulut ja päiväkodit tälläkin alueella.

Ei todellakaan mitään isoa koulua!!! Itselläni kokemusta sellaisesta ja luokkakoot olleet suuria, isommassa koulussa kiusaamista 
yms varmasti enemmän. Pieni koulu ja luokkakoot "kotoisemmat" ja rauha opiskelle. Koulumatka oltava kävellen/pyöräillen 
mahdollista kulkea, ei pitkiä matkoja julkisilla

Itse kahden koululaisen äitinö toivon että launialan koulu pysyy voimissaan. Luokkakoot ovat hyviä ja oppilaita riittää. Ympäristö on 
myös täydellinen oppimiseen. Hiihtoladut, luistelukenttä ja metsät aivan vieressä. Jos itäinen koulu on tarpeen, onko sitä edes 
mietitty launialan koululle?

Ei saa hävittää näitä kyseisiä päiväkoteja ja kouluja

Itäisen alueen päiväkoti- ja koulutoimintaa ei pidä supistaa/lakkauttaa, täällä on paljon tulevia ja jo olevia päiväkotilaisia ja 
koululaisia. Yksilön mahd. ongelmat jäävät huomiotta isoissa kokonaisuuksissa.
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Launialassa on hyvä koulu, johon sekä oppilaat että opettajat ovat tyytyväisiä. Alueella on nyt ja myös tulevaisuudessa runsaasti 
oppilaita. On tyhmää ja runsaasti kustannuksia aiheuttavaa lakkauttaa hyvä koulu ja kuljettaa oppilaat kauemmaksi.

Miksi rikkoa ehjää? Launialan koulu aivan mahtava yhteisö, henkilökunnan hyvä yhteishenki huokuu ja välittyy lapsiin. Uusia 
asuntoja kaavoitettu, miten lapsiperheitä houkutellaan alueelle jossa ei palveluja?

Rahulan päiväkotia, Omppua, EI SAA LAKKAUTTAA!!!

Pienemmät ryhmät päiväkodeissa ovat turvallisempia lapsen kasvaa. Isommassa ryhmässä lapsi jää usein huomiotta. Myöskin 
sijainnilla on merkitystä. Lähellä kotia olevat päiväkodit ja koulut tukevat perheitä jolloin vanhempien ei tarvitse miettiä mahdollisia 
kyyti asioita.

Tehkää kerralla kunnon koulu riittävillä tiloilla. Päivähoitoyksiköitä useampi pieni yksikkö. Tilat suunnitellaan niin, että ne saadaan 
muutettua asumiskäyttöön jos tarve päiväkodeille vähenee.

Hyvä palveluiden verkosto lapsiperheille on tärkeä vetovoimatekijä kaupungille

Säilyttäkää pienet yksiköt. Suuri ei ole aina kauneinta...
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Pitkässä juoksussa eniten säästöjä sekä asukkaita houkuttelee pienemmät koulut ja luokka koot. Mutta turha sitä on mikkelin 
päättäjille jankata. Ei uskallettu laittaa äänestystä: pienet koulut vs iso koulu????? Asukas tyytyväisyys luulisi merkitsevän. Ja 
säästölaskelmat täyttä sontaa. Tsemppiä!

Itäisen alueen vanhentunut päiväkoti -ja koulurakennukset eivät tarjoa nykyaikaista kasvatusympäristöä lapsille ja nuorille ja 
vähentävät itäisen alueen vetovoimaisuutta. Tarvitaan uusi, terve rakennus. Vanhojen korjaaminen on kallista ja rahan heittämistä 
hukkaan.

Rämälän koulua ei saa lakkauttaa. Pienessä yksikössä on paljon etuja, eikä säästöjä läheskään aina synny keskittämällä toimintoja 
isoihin yksiköihin. Puhumattakaan siitä kuinka taudit ja ”paheet” leviävät isommissa kouluissa helpommin.

Malli esimerkki kunnan säästämisestä säilyttämällä pieniä kouluja: Nivala. Pitkällä tähtäimellä säästetään myös tulevaisuuden 
hoitopolulla kun pää kestää paremmin kasassa eikä mielenterveyshoidon jonot kasva. Sama pätee päivähoitoon. Maksan mielelläni 
enemmän hoitomaksuja.

Tuppurala/Tikanpelto alueella on jo 2 yksityistä toimijaa eli mielestäni alue tarvitsee ehdottomasti kunnallisen päiväkodin.

Miettikää asiaa oikeasti ihmisten kannalta. Terveet ja nykyaikaiset tilat sekä turvallinen kulku koululaisille. Järkeviä pitkälle kantavia 
ratkaisuja vaikka maksaisikin enemmän.
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En kannata suuria kouluyksikköjä lainkaan. Launialan koulun voisi pitää nykyisenä tai laajentaa vähän ja lähemäelle/peitsariin uusi 
terve keskikokoinen koulu. Miksi missään laskelmissa ei näy otettavan huomioon launialan rannan uudisrakentamista ja sen tuomia 
lapsimääriä. Heille on launialan koulu.

Launialan koulu on sijainniltaan ja toiminnoiltaan hyvä! Vieressä on hyvät liikuntamahdollisuudet ja luonto. En kannata uuden ison 
koulun rakentamista!

Pidän tärkeänä pienten toimintayksiköiden(koulut/päiväkodit) säästämistä tai jos uutta rakennetaan, että toimintayksiköt pysyisivät 
lähietäisyydellä.

Toivoisin että päiväkoti- ja kouluverkon suunnittelussa otetaan huomioon pienten yksiköiden tuomat positiiviset vaikutukset lasten 
ja nuorten hyvinvointiin sekä oppimistuloksiin. Isompi yksikkö ei ole aina välttämättä kustannustehokkain eikä paras ympäristö 
lapsille kasvaa ja oppia.

Lähellä sijaitseva päiväkoti helpottaa huomattavasti arkea, kun kävellen pääsee kulkemaan ja ajallisestikin säästyy aikaa. 
Koulumatkakin on tulevaisuudessa turvallisempi lähikouluun. Pienessä yksikössä myös toisten ryhmien aikuiset ovat lapselle tuttuja 
ja turvallisia. Samoin toisen ryhmän lapset

Koulun ja päiväkodin tulisi olla keskeisellä paikalla, joihin olisi isoimmista kaupunginosista yhtä pitkä matka.
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Tykkäämme siitä että Mikkelissä on pieniä päiväkoteja. Esim. Oravan pesä on huippu paikka. Me ketkä asumme Mikkelin ja 
Haukivuoren välillä käytämme itäisen alueen palveluja. Ne tulisi säilyttää. Pienet ryhmät ovat lapsien etuoikeus. Tuttujen hoitajien 
kanssa lapset viihtyvät ja viestintä pelaa.

Kuulkaa aidosti alueen asukkaita! Kyselyn ulkopuolisista arvoista on myös tärkeää käydä keskustelua. Lapset ja nuoret eivät ole 
ainoastaan numeroita, euroja tai kulueriä - he ovat meidän arvokkaimpia tulevaisuuden tekijöitä!!!

Vahva ei jättikouluille ja päiväkodeille! Sekä henkilökunta että lapset kärsii. Voisiko jatkossa joku ammattilainen tehdä näitä 
kyselyitä, onko edes laillista tehdä noin johdattelevaksi että tässä koitetaan saada "lupaa" jättikouluille. En ole ikinä kuullut 
kenenkään pitävän niitä hyvänä ideana

Toivoisin alueella säilytettävän nykyiset koulut (Lähemäki, Tuppurala, Launiala) tai vastaavankokoiset kouluyksiköt eikä 
rakennettaisi jättikoulu(j)a.



Haluan lähettää seuraavat terveiset suunnitteluun




